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La  Patrícia  Alvárez  té  34  anys  i  és  arxivera  des  de  fa  10. Els  seus  

hobbies  són  la  fotografia, llegir  i  teixir. Li  encanta  viatjar  i  odia  

les  mentides. Aquest  butlletí  entrevistem  a  l'encarregada  de  

coordinar  a  la  tècnica  d'arxius, durant  els  6  mesos  que  durarà  

l'actuació  arxivística  al  Pla. 

Vaig  començar  l'any  2007

amb  una  beca  que  oferia

Diputació  de  Barcelona  per  a

la  secció  d'Imatge  i  So  de

l'Arxiu  Històric  de  Sabadell, la

meva  ciutat. De  fet, podríem

dir  que  jo  no  vaig  triar  la

professió, ella  em  va  triar  a  mi.

Com  a  llicenciatura  vaig

estudiar  Història  de  l'art  i

després  vaig  fer  un  màster  en

gestió  de  patrimoni  cultural.

Tot  apuntava  al  fet  que  havia

d'acabar  treballant  al  món

dels  museus, però  va  sorgir

l'oportunitat  de  fer  la  beca  a

l'Arxiu  Històric  de  Sabadell  i

vaig  descobrir  tot  un  món  que

s'obria  davant  meu. El  següent

pas  va  ser  cursar  els  estudis

d'arxivística  i  entrar  a  formar

part  de  manera  oficial  dins  el

col·lectiu. 

Bé  Patrícia, fa  quan  que  et

dediques  a  ser  Arxivera?

Perquè  vas  decidir  triar

aquesta  professió?  

" C A D A  M U N I C I P I  É S  
U N  M Ó N ,  I  C A D A  

A R X I U  R E Q U E R E I X  
S O L U C I O N S  
D I F E R E N T S "

Arxiu  històric  Pla  del  Penedès

Toquem  molts  pals  i  molt  

diferents. Un  dia  podem  tenir  

entre  mans  un  pergamí  del  

segle  XIII, un  altre  dia  treballar  

amb  una  restauradora  per  

millorar  les  condicions  

climàtiques  d'un  dipòsit  

d'arxiu  i  l'endemà  participar  

en  un  grup  de  treball  

preguntant-nos  la  millor  

manera  per  preservar  un  

document  electrònic. A  més  a  

més, en  el  meu  cas, sóc  

arxivera  itinerant  de  Diputació  

de  Barcelona. Som  un  grup  de  

deu  arxivers  que  donem  servei  

a  141  municipis  de  menys  de  

10.000  habitants  de  la  

província  de  Barcelona. Cada  

arxiver  té  assignat  un  conjunt  

d'arxius  i  això  vol  dir  que  cada  

dia  estem  treballant  en  un  

municipi  diferent. Aquesta  

circumstància  fa  que  tot  sigui  

molt  més  enriquidor  perquè  

cada  municipi  és  un  món, i  

cada  arxiu  requereix  solucions  

diferents. El  que  menys  

m'agrada  són  les  dificultats  

que  ens  trobem  perquè  es  

valori  la  feina  que  duem  a

terme.         

ENTREVISTA

El  que  més  m'agrada, tot  i  el

que  pugui  semblar, és  que  és

una  professió  molt  variada.   

Què  és  el  que  més  t’agrada? I

el  que  menys? 



Divertida? Sí  que  he  viscut

moltes  anècdotes  divertides

dins  d'un  arxiu, però  entren

dins  l'esfera  més  personal.... 

Explica'ns  alguna  anècdota

divertida. 
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  Doncs  que  d'avorrida  té  ben

poc! Penso  que  sí  que  és  cert

que  per  ser  un  bon  arxiver  s'ha

d'estar  acompanyat  de  certes

qualitats: capacitat  de

concentració, rigorositat  i

molta  paciència. Però

avorriment  0, si  bé  és  cert  que

hi  ha  fases  d'un  tractament

arxivístic  que  poden  ser

monòtones. El  truc  és

organitzar  la  jornada  laboral

de  manera  que  es  trenqui

aquesta  monotonia. 

Què  els  hi  diries  a  aquelles

persones  que  creuen  que  ser

Arxivera  pot  ser  una  mica

avorrit? Realment  és  una

professió  amb  una  certa

complexitat  i  molt

interessant. 

Explica’ns  en  què  consisteix  

exactament  la  teva  feina.   

Els  arxivers  ens  dediquem  a  

classificar, instal·lar, descriure  i  

avaluar  la  documentació  per  

tal  que  aquesta  sigui  

accessible  als  ciutadans. Això  

vol  dir  que  tenim  cura  de  que  

la  documentació  es  conservi  

en  les  millors  condicions  

possibles  i  que, a  través  d’una  

base  de  dades, sapiguem  què  

tenim  i  on  es  troba. 

Al  Pla  jo  estic  coordinant  a  la

tècnica  d'arxius  Maria  Garcia

durant  els  sis  mesos  que

durarà  l'actuació  arxivística.

Estem  organitzant  per  primer

cop  els  gairebé  281  metres

lineals  de  documentació  que

hi  ha  a  l'Ajuntament. Això  farà

possible  saber  quina

documentació  hi  ha, quines

cronologies  i  facilitarà  que  els

planencs  que  vulguin, i  prèvia

petició, puguin  tenir  accés  al

seu  patrimoni  documental. 

I  al  Pla  quina  és  la  teva  tasca

exactament?   

Estem  en  una  fase  molt

incipient  dels  treballs.

L'Ajuntament  ha  fet  unes

obres  d'adequació  del  dipòsit

on  es  conservarà  la

documentació. De  moment,

tenim  instal·lades  i  descrites

les  llicències  d'obres  fins  a

l'any  2011, hem  començat  a

treballar  amb  els  projectes

d'obres  municipals  i  amb  la

documentació  referent  a

antics  pressupostos. Fins  el  dia

d'avui, la  documentació  més

antiga  que  hem  trobat  és  de

la  primera  meitat  del  segle

XIX. Quan  la  feina  estigui

acabada  esperem  poder  fer  el

màxim  de  difusió  entre  els

planencs! 

Explica’ns  alguna  cosa  que

tot  planenc  hauria  de  saber

sobre  els  documents  amb  els

que  treballes. 

" F I N S  E L  D I A  
D ' A V U I ,  L A  

D O C U M E N T A C I Ó  
M É S  A N T I G A  Q U E  

H E M  T R O B A T  É S  
D E  L A  P R I M E R A  

M E I T A T  D E L  S E G L E  
X I X .  "

Arxiu  històric  Pla  del  Penedès


